

LE BUREAU DE POSTE

THE POST OFFICE



Le bureau de poste de Kénogami, vers 1930. / *The Kénogami Post Office, around 1930.*
BAnQ, collection numérique, cp 1930 / *BAnQ, digital collection, cp 936*

Le premier bureau de poste de Kénogami fut aménagé en 1912 dans un édifice situé au coin des rues Price et Ball (cet édifice a été détruit par le feu au début des années 1930). En 1927, on érige un bureau de poste digne de la cité de Kénogami, selon les plans de l'architecte Alfred Lamontagne. Le bâtiment adopte le style anglais néo-Tudor qui caractérise bien Kénogami. On reconnaît ce style par le profil haut de sa toiture, la silhouette complexe de ses lucarnes et son toit à quatre versants.



The first Post Office in Kénogami was installed in a building on the corner of Price and Ball Streets in 1912 (it was destroyed by fire in the early 1930s). In 1927, architect Alfred Lamontagne designed a post office worthy of the municipality. The building is in the neo-Tudor style which characterizes Kénogami. The style is recognizable by its high four-slope roof profile and the complex silhouette of its dormer windows. The building today houses professional service offices.

Text Source: "Jonquière and Kénogami, from Pulp to Paper" Brochure

Source des textes : Brochure « Jonquière et Kénogami, de la pulpe au papier »